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Postadress: Uppsala kommun, omsorgsnämnden, 753 75 Uppsala 

Besöksadress:  Stadshusgatan 2 

Telefon: 018-727 00 00 (växel) 

E-post: omsorgsnamnden@uppsala.se 

www.uppsala.se 

Minnesanteckningar från LSS-råd 8 september  

LSS-rådets sammanträde 

Tid: 8 september, torsdag klockan 14:00-16:30  

Plats: Teams samt Stadshuset, Rutger Sernander 

Ordförande: Loa Mothata 

Handläggande tjänsteperson: Joel Strandberg 018-7276513 (e-post 

joel.strandberg@uppsala.se 

Sekreterare: Elin Yilmaz 018-7260213 (elin.yilmaz@uppsala.se) 

Närvarande:  

Loa Mothata, Pia Ek, Jonas Wik, Catarina Bernet, Annie Mattsson, Magnus Åberg, 
Barbro Lewin, Stig Rådahl, Joakim Strandman, Inger Liljeberg Kjellson, Liselotte 
Engqvist, Linda Hofvenstam, Joel Strandberg, Elin Yilmaz 

Paragraf 114 Öppnande av möte 

Loa förklarar mötet öppnat. 
Paragraf 115 Val av justerare, tid och plats för justering 

Datum för justering blir 23 september.  Barbro Lewin utses till justerare, justering sker 

digitalt. 

Paragraf 116 Fastställande av föredragningslista 

Föredragningslistan justeras genom att punkten ”förfrågningsunderlag boende” stryks, 
i stället tillkommer ”information från Region Uppsalas LSS handläggare om rådgivning 

och annat personligt stöd § 9:1 Rådgivning och annat personligt stöd”. 

Pia vill att vi också ska ta med ”Ge makten vidare” under punkten funktionsrätt 
informerar och punkten förvaltningen informerar. 

Föredragningslistan fastställs. 

Datum: Diarienummer: 

8 september 2022 OSN-2021-00734 

Omsorgsnämnden  

Minnesanteckning LSS-rådet 8 september 2022 

 
Handläggare:  

Förn Joel Strandberg, Elin Yilmaz  

mailto:joel.strandberg@uppsala.se
mailto:elin.yilmaz@uppsala.se
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Paragraf 117 Föregående mötesprotokoll (se bilaga) 

Loa berättar att vid senaste möte handlade det bland annat om bostads- och 

lokalförsörjningsplan, Ge makten vidare, kartläggning boendestöd. LSS-rådet fick 
också information om utvecklingsplanen och omorganiseringen hittills till en 

gemensam vård-och omsorgsförvaltning, information ifrån funktionsrätt och 
information ifrån förvaltningen.  

Paragraf 118 Inval av nya ledamöter  

Inval av nya ledamöter 
Annie Mattsson för Autism- och Aspergerföreningen i Uppsala. 

Magnus Åberg för RBU – Riksförbundet för Rörelsehindrade Barn och Ungdomar 

Uppsala Län. 

Loa välkomnar och ber också de som är nya på mötet att presentera sig under denna 
mötespunkt. 

Inger Liljeberg Kjelsson presenterar sig. Hon är ersättare från nämnden i LSS-rådet. 

Linda Hofvenstam presenterar sig. Hon jobbar med ledningsstöd på vård-och 
omsorgsförvaltningen och kommer ersätta Elin som sekreterare under de närmaste 

mötena under hösten. 

Paragraf 119 Information om Regionens LSS-insats 

§ 9:1 Rådgivning och annat personligt stöd 

Isabella Strand deltar LSS-rådet via teams för att ge information om regionens LSS-
insats enligt § 9:1 Rådgivning och annat personligt stöd. 

Isabella är ensam i sin roll och tillträdde 2020. En del av Isabellas tjänst är för region 
Uppsala. När Isabella började 2020 började hon med att få ut information på 1177, hon 

jobbar tillsammans med infoteket och har webbinarier för habiliteringens personal, 

även syn och hörselkonsulent och audionomer. Se bildspel som bilaga till 

minnesanteckningen. 

Frågor från LSS-rådet till Isabella Strand, regionens LSS-handläggare.  

Barbro: Är din uppgift enbart råd och stöd enligt LSS 9:1? Många i personalen tycker det 
är svårt att veta gränsdragningen mellan LSS-insatser och habiliteringens hälso- och 
sjukvård enligt HSL.  Vägledning behövs. Jonas: Personer med autism kan ha svårt att 

uttrycka sina behov. Hur arbetar du som LSS-handläggare för att säkerställa att 
behoven framkommer i utredningen? Isabella berättar att hon arbetar aktivt för att få 

fram behovet. Det är handläggarens roll att bedöma var råden och stödet kan 
verkställas.  

Liselotte: Kan även den som redan har beslut om LSS, tex. för boende, ansöka om 
insats enligt § 9:1? Isabella säger att det inte finns några begränsningar. Rådet tycker 

det var värdefullt att få ta del av informationen.  

Paragraf 120 Dialog om funktionsprogram 

Joel berättar att han har haft kontakt med Petra Sundström, strateg på vård-och 
omsorgsförvaltningen som arbetar med boendefrågor, och Carl-Filip Tjeder, 
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fastighetsstaben. De kommer bjuda in till ett möte om boendefrågor för LSS-rådet, en 

mötesinbjudan kommer. 

Paragraf 121 Information från förvaltningen 

Liselotte berättar att det är valperiod och att förvaltningen haft ett arbete att planera 
så att resurser finns på plats för den som behöver det i samband med valet.  

Brukarundersökning: Under september går brukarundersökningen ut. Majoriteten av 
brukarna kommer få en brukarundersökning. Resultatet brukar gå till nämnden i 
februari. 

Kulturveckan: Vi kommer ha invigning i foajén i Stadshuset. Hos oss är det Karin 

Malmlöv, verksamhetschef som håller i planeringen. Invigningen kommer vara med 
sång, musik kanske diktläsning eller liknande. Alla är välkomna till invigningen. 

Medaljmiddag: Den hålls 25 november för dem som går i pension från daglig 

verksamhet. I år är det cirka 40 deltagare som är inbjudna, med möjlighet att ta med en 
person som sällskap. Middagen blir på Uppsala konsert och kongress. 

Lite kort om sommaren: Vi märker att det är jättesvårt att få tag i personal. Många 
söker, men det är få som uppfyller kraven och kan börja jobba. Covid finns kvar, vi har 

ganska många brukare och medarbetare som till och från insjuknar i corona. Det är 
fortfarande strikt att inte arbeta vid symptom. Vi hör också från särskolan att det är 

svårt även där att ha tillräckligt med personal.  

Delaktighetsprogrammet: Vi har arbetat med Uppsala kommuns program för full 

delaktighet och gjort filmer om det tidigare. Nu har vi gjort fyra nya filmer med teater 
Blanca och kommer bjuda in till en happening om detta. I september så åker de två 
chefer som jobbat med full delaktighet i verksamheterna, Anders och Jonas till 

Stockholm och föreläser om detta på LSS-dagarna, en konferens för professionella 

inom LSS/SoL 

Ge makten vidare: Där har vi anställt en person till som kommer stötta upp. 

Pia om kulturveckan: Vi efterlyser mer kreativitet i arbetet med kulturveckan, att man 

samarbetar med mer kulturnämnden, idrotts-och fritidsnämnden och kanske 

regionen, att man kan göra något tillsammans. Här tycker vi att man kunde tillsatt en 
deltidstjänst och gjort ett större arrangemang. Vårt förslag är att vi från föreningarna 

får träffa förvaltningarna (för de tre nämnderna omsorgsnämnden, kulturnämnden 
samt idrotts-och fritidsnämnden) för att prata om det här. Föreningarna menar att det 

skulle kunna vara en avlastning för förvaltningarna om föreningarna gjordes delaktiga i 
detta. Loa säger att vi tar med oss frågan om att samarbeta mellan förvaltningarna. 

Paragraf 122 Information från Funktionsrätt 

Pia: Ge makten vidare arbetar med brukarrevisioner.  De är för få, en del boenden 

verkar ha tappats. En del boendechefer svarar inte. Ett boende har de tappat helt. 

Vad gäller DMO-slinga i biblioteken har vi fått i gång ett jättebra samarbete med 
biblioteket och kommer medverka där. 

Vi har också haft en DMO-slinga med överförmyndarförvaltningen där man ska göra en 
checklista. Vi ska följa upp om ett år. 
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Ge makten vidare 2.0 funderar vi på, känns inte så kreativt längre. Kommer stödet med 

mer personal att fortsätta till våren? Liselotte svarar att det ska utvärderas under 
november. 

Funktionsrätt träffade Ge makten vidare häromdagen och önskar att kommunikatören 

får i uppgift att göra minnesanteckningarna lättlästa. Sammanfattningar önskas. Det 
vore också bra om minnesanteckningarna skickades till Ge makten vidare. 

Deltagarna i Ge makten vidare återkommer till att de inte förstår myndighetsbeslut. 

Det är beslutsmotiveringarna som är svåra att förstå. Ett medskick görs här att 

myndighetsavdelningen gärna får använda oss i föreningarna för att göra dessa texter 
mer begripliga.  

Barbro säger: För mig är det tydligt att myndighet inte tillräckligt tydligt informerar om 

varför beslutet blir som det blir. Barbro vill fortsätta arbeta med politikerna om detta.  

Carina säger att det märks att det har hänt något i samband med IBIC då texterna i 
besluten förändrats och blivit mycket längre.   

Stig säger att det här måste vi alla politiker ta med oss och arbeta vidare med, oavsett 
vilket parti vi tillhör. Tack Stig säger Loa, det ska vi göra.  

Pia säger att vi fått höra att verkställighetskön för bostäder har kortats. Loa och 
Liselotte berättar att den kvartalsvisa informationen visar att boendekön nu utgörs av 

20 personer, mot tidigare ca 45 personer. 

Funktionsrätt har ställt frågor till alla partier. Svaren ligger på FUB:s hemsida.  

FUB anordnar varje år en ”storkonferens” där personer i föreningen arbetar i en 

studiecirkel där politikerna är med. Länk Storkonferens 
https://www.youtube.com/watch?v=9UFKMrzRwgQ. 

Funktionsrätt Uppsala kommun hade en valkonferens för en vecka sedan. Se länken 

https://www.youtube.com/watch?v=LvZEvNH2-uw 

Två studenter på Uppsala universitet har skrivit en uppsats på temat beslut och 
beslutformuleringar i LSS-ärenden. Jonas berättar att studenterna har tittat på beslut 

om avslag till personlig assistans i Uppsala kommun. Han tycker det var särskilt 
intressant med analysen av beslutsmotiveringar. Studenterna gör bedömningen att 

lagstiftningens syfte inte framgår i besluten och att handläggarna hänvisar till praxis 
istället för lagstiftarens intention med individen i centrum.  Uppsatsen medföljer 
minnesanteckningen som bilaga. 

Barbro instämmer. Hennes erfarenhet är att det är omöjligt att få information om hur 
myndigheten arbetar med beslutsmotivering.  Barbro säger också att 
omsorgsnämndens utvecklingsplan har en stor brist. Den tar bara upp utförandet av 

stödinsatser, tar inte alls upp de stora problemen i handläggningsprocessen inför 

beslut om att få eller inte få sökt stöd.  Utvecklingsplanen säger sig utgå från 
delaktighetsprogrammet, som ju är beslutat 2016. Det programmet vänder sig till alla 
personer med funktionsnedsättning, medan utvecklingsplanen bara har ett 

brukarperspektiv. Kritik har insänts till Kommunstyrelsen. Den har vidaresänts till 
omsorgs- och äldrenämnderna. 

Pia säger att vid senaste möte framkom det att KPMG ska göra revision av 
myndighetsavdelningen, och då kommer funktionsrätt bjudas in. 

https://www.youtube.com/watch?v=9UFKMrzRwgQ
https://www.youtube.com/watch?v=LvZEvNH2-uw
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Paragraf 122 Övriga frågor 

Liselott informerar om Funkisfestivalen 29 augusti. 

Sira Rehn tävlade från Uppsala som en av totalt tolv finalister på Nalen i Stockholm.  

Thérese Wappsell var konferencier. 
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